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در سال های گذشــته تحقق نیافتن بودجه 
بار ها عملکرد شــهرداری را تحت تأثیر قرار 
داده بود. رقمی که به عنوان بودجه  تصویب 
شده بود تا پایان ســال به دست نمی آمد و از 
مبالغ به دســت آمده هم بخش زیادی شامل 
فروش تراکم مازاد بود. به گزارش همشهری، 
امسال برای نخستین بار نه تنها تمام بودجه 
پیش بینی شده به دســت آمد بلکه از آن هم 
فراتر رفت و به تحقق 120درصدی رســید 
بدون اینکه تراکم مازاد فروخته شده باشد. با 
لطف الله فروزنده، معاون مالی و اقتصاد شهری 
شهرداری تهران درباره موفقیت شهرداری در 

این زمینه صحبت کردیم.

درآمد شــهرداری به چه میزانی 
رسیده است؟

به فضل الهی در ســایه تلاش و کوششــی که 
همکاران عزیزمان در همه بخش های شهرداری 
انجام دادنــد و همکاری خوبی کــه مردم عزیز 
تهران داشتند، امسال توانستیم نه تنها به تکلیف 
بودجه ای عمــل کنیم بلکه در تحقــق منابع و 
 درآمد ها رشــد 120درصدی داشــته باشــیم. 

به بیان دیگر مــا تعهد حــدود 50همت )هزار 
میلیارد تومان( داشتیم و الان به حدود 60همت 

رسیده است.
فروش تراکم مــازاد چقدر در این 

زمینه نقش داشته است؟
مهم ترین مسئله این اســت که ما از طریق رونق 
پروانه ساختمان، عوارض و حقوقی که مردم باید 
پرداخت می کردند و ظرفیت های مولد ســازی  
توانستیم این درآمد را محقق کنیم. بدون اینکه 
کار فروش تراکم انجام بگیرد. این نشان می دهد 
که تهران ظرفیت های خوبی دارد. مردم تهران 
اگر در جریان قرار گیرند که شــهرداری به طور 
مستقیم به آنها خدمت می کند و شاهد توسعه و 
عمران در شهر باشند حتما با شهرداری همکاری 
می کنند. به زعم ما، مردم عزیز در جریان هستند 
که کار های خوبی در شــهرداری انجام می شود. 
اینک 3 بزرگراه در حال ســاخت است. بزرگراه 
بروجردی که گــره غرب را بــاز می کند، پروژه 
انتهــای بزرگراه یــادگار امام که این مســیر تا 
آزادگان را باز می کند و بزرگراه شوشتری که گره 

شرق را باز می کند.
همچنین افتتــاح خط6 که شــامل 9کیلومتر 
مسیر مترو خواهد بود. اینکه حدود 700 اتوبوس 
نوسازی شــده اســت. در 2مقطع 4هزار هکتار 
جنگل کاری شــده و همینطور پاکسازی شهر و 
جمع آوری زباله ها از کار هایی است که به دست 

همکاران ما انجام می شود. بسیاری از گره هایی 
که در زمینه بازسازی بافت فرسوده وجود داشت، 
باز شده است تا در سال آینده شاهد یک نوسازی 
جدی در بافت فرسوده باشــیم. با همین کار ها 
بود که مردم تشویق شدند و به شهرداری کمک 
کردند. خوشبختانه هم توانســتیم درآمدها را 
محقق کنیم و هم اینکه درآمد هــا را به صورت 
هدفمند به ســمت هزینه هایی ببریم که نهایتا 
باعث بهبود حمل ونقل، افزایش فضای ســبز و 
جمع آوری پسماند خواهد شــد. ان شاء الله این 
حرکت و تلاشــی که نیرو های انقلابی در کنار 
مدیریت انقلابی دکتر زاکانــی دنبال می کنند، 
ســال آینده هم ادامه خواهد داشت و ما شاهد 
مشارکت گسترده مردم در بهبود وضعیت مسکن 

و حمل ونقل باشیم.
در سال1400چقدر از بودجه تحقق 

پیدا کرده بود؟
تحقق 120درصدی بودجه سابقه نداشته است. 
در ســال گذشــته خودمان 99درصد را محقق 

کردیم. ســال های قبل از آن هم یک بار 
96درصد محقق شــده بود که بخشی 
از آن هم تسهیلات بود. ما بدون اینکه 
تسهیلات بگیریم با تلاش و فعالیت 

شهرداری توانستیم منابع درآمدی 
را محقــق کنیــم. در عین حال 

تکالیف غیرنقد را هم به 

بانک شــهر پرداخت کردیم. ایــن کار علاوه بر 
اینکه باعث افزایش سرمایه در بانک شد و به آن 
کمک کرد، باعث شد که 50درصد به ما تسهیلات 
بدهند که این تسهیلات برای حمل ونقل صرف 

خواهد شد.
دولت بــا شــهرداری همکاری 

می کند؟
دولت با ما همکاری خوبی داشت و ارزش افزوده، 
عوارض گمرکی و همه حقوقی که شــهرداری 
داشت از ســوی دولت به ما پرداخت شد. کاری 
که از سال95 باقی مانده بود سفارش 630واگن 
بود که در این زمینــه دولت باید 15درصد مبلغ 
قرارداد را به چینی ها پرداخت می کرد تا ساخت 
واگن ها شروع شــود. این کار انجام نشده بود اما 
امسال دولت این مشکل را حل کرد. علاوه بر این 
دولت در راه اندازی مجدد کارخانه واگن ســازی 
با ما همکاری می کند تا 113ســاخت واگن هم 
اینجا دنبال شود. شرکت مپنا طرح دانش بنیانی 
برای ســاخت واگن را دنبال می کند که ما هم با 
آن همکاری می کنیم. با همکاری نهاد ها زمینه 
زیادی فراهم شده است و ان شاء الله بتوانیم پارکی 
به مســاحت 11هکتار را در منطقه13در اختیار 
مردم قرار دهیم. پادگان های دوشان تپه و 06 هم 

به فضای سبز اضافه می شود.
زمینه همکاری با بخش خصوصی 

فراهم است؟
یکی از کار هــای دیگر این بود کــه پرونده های 
همکاری هــا با بخــش خصوصی کــه قریب به 
50مورد بود و همه به دادگاه کشیده و نتیجه ای 
حاصل نشــده بود را دنبال کردیم و در حال حل 
اختلاف ها هســتیم. در نتیجه بخش خصوصی 
هم می تواند با انگیزه بیشتری کار را دنبال کند. 
در زمینــه 8-7پروژه خوب مانند تونل شــهید 
متوســلیان، ال آر تی، مترو و حمل ونقل برقی با 
بخش خصوصی همکاری می کنیم تا از ظرفیت 

بخش خصوصی در اداره شهر استفاده کنیم.

رکوردشکنی در تأمین بودجه شهر
مدیریت شهری بدون فروش تراکم، بیشتر از پیش بینی درآمد کسب کرد

تعیین تکلیف نرخ کرایه 
تاکسی و اتوبوس

اعضای شورای اسلامی شهر تهران 

شورا
در جلسه نوبت عصر دیروز، نرخ 
کرایه هــای 2 بخش تاکســی و 

اتوبوس را برای سال آینده تعیین تکلیف کردند.
به گزارش همشهری، در جلسه روز یکشنبه نرخ 
بلیت مترو تعیین شده بود و دیروز پس از جلسه 
صبح، نمایندگان شــهروندان تهرانی در پارلمان 
شهری، به بررسی لایحه نرخ کرایه های تاکسی 
و اتوبوس در سال 1402 پرداختند. بر این اساس،  
پس از بحث و بررســی نهایتا با افزایش میانگین 
40 درصد جهت نرخ بلیــت اتوبوس در خطوط 
اتوبوسرانی شهر تهران برای سال آینده موافقت 
شــد. در این بین، جلال بهرامی، معاون حمل و 
نقل و ترافیک شهرداری تهران با بیان اینکه اعتقاد 
شخصی من این اســت که از مردم کرایه دریافت 
نکنیم، اظهار کرد: »مردم در درجــه اول با نبود 
اتوبوس مواجه هستند و مشکل دوم آنها پرداخت 

کرایه است.«
او با بیان اینکه بر اســاس برنامه شــهرداری باید 
7هزار اتوبوس نوسازی شود که از این میزان 2هزار 
اتوبوس را وزارت کشــور تأمین می کند و مابقی 
را ما باید تأمین کنیم، خاطرنشــان کرد: »قیمت 
تمام شده هر بلیت 22 هزار تومان است و هزینه های 
دیگر در قیمت گذاری لحاظ نشــده است. وقتی 
رقم را کمتر تعیین کنیم و کسی انگیزه ای برای 
سرمایه گذاری در این بخش نداشته باشد، اتوبوس 
نخواهیم داشت که مردم بتوانند با آن تردد کنند.«

افزایش 45درصدی برای تاکسی
اعضای شورای اســلامی شهر تهران همچنین با 
افزایش میانگین 45درصدی نرخ کرایه تاکسی 
برای ســال آینــده موافقت کردنــد. نکته دیگر 
دراین باره این است که ورودیه تاکسی خطی 5هزار 
تومان، تاکسی فرودگاه مهر آباد 35 هزار تومان و 
تاکسی راه آهن و تاکسی ویژه تلفنی 25 هزار تومان 
خواهد بود و به ازای هر کیلومتر پیمایش 1458 
تومان پیش بینی شده است. همچنین اگر خط 
تاکسی با شیب تند بود با نظر کارشناس تاکسیرانی 
حداکثر تا ســقف 20درصد افزایش کرایه لحاظ 

خواهد شد. در ســاعت اوج ترافیک برای تشویق 
رانندگان تاکسی به سفر تا سقف 50 درصد نرخ 

کرایه قابل افزایش است.

موافقت با 5هزارمیلیارد تومان اوراق مشارکت
در جلسه نوبت صبح دیروز هم گزارش خزانه دار 
شورای شــهر تهران درخصوص بودجه 11ماهه 
شهرداری تهران، مجوز انتشار اوراق مشارکت جهت 
توسعه حمل ونقل عمومی و ساماندهی سکونتگاه 
غیررسمی محدوده اسلام آباد از مهم ترین موارد 
بود. نطق پیش از دســتور جعفر بندی شربیانی، 
عضو هیأت رئیسه شورای اســلامی شهر تهران 
در ابتدای این جلســه قرائت شــد و او اعلام کرد 
که اگر شهروندان تهرانی 12 هزار میلیارد تومان 
قبوض عوارض نوسازی و پســماند را بپردازند، از 
آنجایی که این مبلغ، درآمد پایدار کیفی خواهد 
بود شــاهد عملکرد قابل قبولی در دوره 4ســاله 
مدیریت شــهری خواهیم بــود.در ادامه حبیب 
کاشانی، خزانه دار شورای شهر تهران گزارش دی و 
بهمن ماه سال جاری شهرداری تهران را ارائه کرد و 
گفت: در 11ماهه منتهی به بهمن ماه مجموع منابع 
نقدی و غیرنقدی حدود 46 هزار میلیارد تومان 
بوده است که وصول شده و این حاکی از این است 
که در 11 ماهه سال، 99 درصد از بودجه شهرداری 
تهران محقق شده است. دیروز صبح اعضای شورای 
شهر تهران به شهرداری اجازه دادند که در راستای 
توسعه خط 3 و 6 مترو همچنین خرید اتوبوس، 
3میلیارد تومان و ساماندهی سکونتگاه غیررسمی 
محدوده اســلام آباد 2هزار میلیارد تومان اوراق 

مشارکت منتشر کند.

محمد سرابیگفت وگو
روزنامه نگار

شــادی مالکی، مدیرعامل ســتاد معاینه 
فنــی شــهر تهــران گفــت: بــا توجــه بــه 
صف هــای طولانــی مراکــز معاینــه فنــی 
از ابتــدای اســفندماه پذیــرش در 2مرکــز 
بیهقی و آبشناســان صرفا اینترنتی انجام 
می شود. بررسی ها نشان داد با اینترنتی 
شدن وقت دهی در 2 مرکز فوق الذکر، در 
۱۰روز اول اســفندماه ۱۰درصــد بــه میزان 
مراجعــات ایــن دو مرکــز اضافــه شــد و با 
اینکه تعداد مراجعــات افزایش یافت اما 

هیچ صفی شکل نگرفت.

10
درصد

محمد علوی زاده، مدیر پایانه جنوب شهر 
تهران از اجرای طرح انضباط اجتماعی در 
این پایانه خبر داد. او گفت: با اجرای این 
طــرح آمار ســرقت و شــکایات مســافران 
کاهشــی ۸۰درصــدی داشــت. بــا اجــرای 
طرح انضبــاط اجتماعــی در پایانه جنوب 
تهــران بــرای برخــی از مزاحمــان پرونــده 
قضایی تشکیل و مصرف دخانیات نیز در 
سالن پایانه ممنوع شد. همچنین 2بانوی 
مددکار در سالن پایانه مسافربری جنوب 
شهر تهران برای ارائه خدمات به مسافران 
در راه مانده از چندی پیش کار خود را آغاز 
کردند که تاکنون تعداد ۸2۰نفر به کمیته 

امداد و بهزیستی معرفی شده اند.

80
درصد
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سازماندهی ملاقات های مردمی
پرویز ســروری، نایب رئیس شــورای شهر 
تهران: حتماً ملاقات هــای مردمی در ادوار 
گذشته وجود داشته است، اما در این دوره 
تلاش شد تا این دیدارها ســازمان یافته تر 
و منظم تر شــوند. علاوه بر اعضای شورای 
شهر، ســایر مســئولان منطقه ای اعم از 
شــهردار، رئیس کلانتری، معاونان، رئیس 
آموزش وپرورش، رؤســای شرکت های آب 
و مخابــرات و اداره گاز و... حضــور دارند و 
مشکلات متعددی مطرح شده و مورد بررسی 
قرار می گیرند. قطعاً تداوم چنین دیدارهایی 
ســبب رضایتمندی شــهروندان می شود 
و مدیریت شــهری هم هدفی جز احصای 

مشکلات و پیگیری برای حل آنها ندارد.

مکث

افتتاح فاز اول پایانه شرق در سال1402
پوریــا علی مردانــی مدیرعامــل ســازمان 
پایانه های شهر تهران: 2۰سال پیش پروژه 
ساخت پایانه شرق آغاز شد و در این میان 
طی 5 سال اخیر نیز متوقف شده بود، با این 
شرایط این پایانه تحویل سازمان پایانه ها 
شد اما این انتظار که تا پایان سال تکمیل 
شــود بــا واقعیت هــای میدانــی همخوانی 
ندارد. البته اقدامات لازم برای احیای پروژه 
و خروج از خوابیدگی و پسرفت انجام شده 
و امیدواریم تا نیمه دوم سال آینده بتوانیم 

فاز یک این پروژه را تحویل دهیم.

برداشت پل حافظ در نوروز منتفی شد
عبــاس شــعبانی، معــاون فنــی و عمرانی 
شــهرداری تهران: اگر وضعیت پل حافظ 
تعیین تکلیف شود، برداشــت پل انجام 
خواهد شــد. با توجه به اینکه چند روز تا 
عید نوروز بیشــتر باقی نمانده و معاونت 
حمل ونقل و ترافیک هنــوز در این زمینه 
به نتیجه نرسیده، برداشــت پل در نوروز 
انجــام نخواهــد شــد. پیــش از ایــن گفته 
شــده بود که پل حافــظ به عنــوان یکی از 
پل های فلزی تهران در ایام نوروز برداشته 
می شــود اما بــه لحــاظ ترافیکی، ایــن کار 

هنوز به مطالعات بیشتری نیاز دارد.

حل مشکلات شهری در دیدارهای 
بی واسطه

پرونده صدمین دیدار مردمی رئیس کمیته عمران 
شورای شهر تهران در مسجد لرزاده بسته شد

نهضت دیدارهای مردمی مســجد محور، از ابتدای شروع 
به کار شورای شهر ششم در اولویت قرار گرفت. در راستای 
همین رویکرد، دیروز صدمین دیدار مردمی رئیس کمیته 
عمران شورای شهر در قالب برپایی میز خدمت، با حضور 
نمازگزاران و اهالی محله کوثر در مسجد لرزاده برگزار شد. 
ســیدمحمد آقامیری در جریان این دیدار، به همشهری 
گفت: »متأســفانه شاهد شــکاف میان مردم و مسئولان 
هستیم؛ ازاین رو ضرورت داشــت تا برای ازبین بردن این 
شکاف چنین جلساتی برگزار شود. همچنین ملاقات های 
بی واسطه کمک می کند تا مشــکلات را به صورت میدانی 
مشــاهده و بررســی کنیم؛ چراکه شــهر تهران به دلیل 
گستردگی با مشکلات فراوانی مواجه است و پشت درهای 

بسته نمی توان برای حل آنها تصمیم گیری کرد.«
به گزارش همشهری، پس از اینکه نماز جماعت به امامت 
حجت الاســلام علی اصغر تاجیک تمام شــد، مسئولان 
)عضو شورای شــهر، امام جماعت، شــهردار منطقه 12و 
مســئولان منطقه ای ازجمله رئیس کلانتری و...( پشــت 
میز خدمت نشســتند تا حرف مردم را بشنوند و در نهایت 
هم پاسخگو باشند. البته دیروز پرویز سروری، نایب رئیس 
شورای شهر تهران هم مهمان ویژه این مراسم بود. برخی 
مشکلات را شفاهی بیان کردند و تعدادی هم ترجیح دادند 
مکتوب کنند. حســین ثقفی، مدیر محله کوثر مشکلات 
را جمع بندی کرد و گفــت: »حضور معتــادان متجاهر، 
خانه هــای خالی، نبــود امنیت، ترافیک، مسدودشــدن 
خیابان ها، عدم نظافت شهری، وجود موش، عدم دسترسی 
به حمل ونقل عمومی و... اهم معضلاتی هستند که سبب 
گلایه شهروندان شده است.« هر یک از مسئولان مربوطه 
به معضلات مطرح شده پاسخ دادند و رئیس کمیته عمران 
شورای شــهر تهران هم قول پیگیری برخی از موضوعات 

مانند رفع ترافیک و... را داد.

مساجد، پایگاه های مردمی هستند
این دیدار بیش از 2ســاعت به طول انجامیــد و در پایان 
ســیدمحمد آقامیــری در گفت وگو با همشــهری هدف 
ملاقات های مردمی در مساجد را اینگونه بیان کرد: »حدود 
2100مسجد در تهران وجود دارد که پایگاه های مردمی در 
محلات هستند و اقشار مختلفی هم در آنها حضور دارند؛ 
بنابراین تصمیم بر آن شد تا اعضای شورای شهر دیدارهای 
مردمی خود را در مساجد برگزار کنند تا مردم بی واسطه 
مشکلاتشــان را بگویند؛ کمااینکه برخــی از موضوعات 
مطرح شده در صحن یا کمیســیون ها و کمیته ها، مربوط 
به همین دیدارها و آنچه مردم بیان کرده اند، می شــود.« 
رئیس کمیته عمران شــورای شهر به ســرمایه اجتماعی 
نظام هم اشاره کرد و گفت: »شکاف میان مردم و مسئولان 
در ادوار گذشته سبب ازبین رفتن سرمایه اجتماعی نظام 
شده است و دیدار در مساجد و برقراری ارتباط بی واسطه با 
مردم کمک می کند تا بتوانیم سرمایه اجتماعی برای نظام  

جمع کنیم.«

دیدارهای مردمی در بوستان ها
ملاقات های حضوری در مســاجد ســال آینده هم ادامه 
خواهد داشــت. آقامیری با تأیید این موضوع تأکید کرد: 
»سال آینده علاوه بر ملاقات مردمی در مساجد، قصد داریم 
دیدارهای عمومی در بوستان ها و پارک ها داشته باشیم تا 
بتوانیم با جامعه بیشتری از شهروندان ارتباط بگیریم. البته 
این موضوع یک ایده است و باید بررسی کارشناسی شود، 

اما امیدواریم بتوانیم این امر را محقق کنیم.«

زینب زینال زاده؛ روزنامه نگارگزارش


